
 
28. juni 2021 

Til politikerne i Svendborg Byråd 

 

Vedr. pkt. 7 på byrådets dagsorden, d. 29. juni;  
Fjernvarmeforsyning af Ollerup-Vester Skerninge-Ulbølle 
 
I forlængelse af møde i dag med Borgmester, Kommunaldirektør og Økonomichef ønsker vi i 
fjervarmeselskabet at ovennævnte punkt ved behandlingen i morgen opdeles i 2 punkter: 

1. Behandling og godkendelse af selve projektansøgningen som det er indstillet af Miljø- og 
Naturudvalget. 

2. Udsættelse af ansøgning om kommunegaranti til senere behandling, når en række spørgsmål der er 
stillet bliver undersøgt og afklaret. 

Vedr. 1 
Ved godkendelse kunne Byrådet stille et krav om, at fjernvarmeselskabet søgte om og fik tilskud fra 
fjernvarmepuljen til nedbringelse af lånebehovet. Dette er den normale fremgangsmåde, hvis der er søgt 
tilskud fra fjernvarmepuljen.  

Vedr. 2 
Der er udtrykt betænkelighed over risikoen ved at stille en garanti i denne størrelsesorden, og vi vil derfor 
søge om del i statens puljer for fjernvarmeprojekter. Vi har hidtil ikke søgt om tilskud herfra, da vi var 
bange for, at puljen ville være brugt op, når vi var klar med en ansøgning. Det ville udsætte vores projekt 
ud over den tid, der hidtil er forløbet. 
Vi er nu bekendt med, at puljen ikke er brugt op, og der vil blive tilført yderligere midler.  
Med det antal forbrugere der skal til, for at vi må og tør sætte projektet i gang, vil vi kunne forvente et 
tilskud på ca. 10,4 mio. kr. Det vil betyder et mindre minder lånebehov og dermed en mindre 
kommunegaranti.  

Mvh 

Erik Stoumann   Rudi Rusfort Kragh 
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